
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Jana Dobrzyñskiego

na 33. posiedzeniu Senatu
w dniu 14 maja 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Pojawiaj¹ce siê ostatnio informacje o skutkach zmiany zasad dostêpu do poradni rehabilitacyjnych

wprowadzonej rozporz¹dzeniem prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia obowi¹zuj¹cym od 1 marca
2009 r. s¹ bardzo niepokoj¹ce. Pomimo ¿e spad³a liczba osób korzystaj¹cych z zabiegów rehabilitacyj-
nych, nie zmniejszy³a siê liczba chorych wymagaj¹cych takich zabiegów. Jest to efekt wprowadzenia
wymogu uzyskania skierowania do odbywania takich zabiegów od lekarzy pierwszego kontaktu lub –
w przypadku dzieci – od pediatry, co powoduje wyd³u¿enie siê okresów pomiêdzy kolejnymi zabiegami
rehabilitacyjnymi. W praktyce jest to przyczyn¹ pogarszania siê stanu zdrowia chorych.

T³umaczenia Narodowego Funduszu Zdrowia, i¿ zabiegom rehabilitacyjnym powinien byæ poddawa-
ny tylko taki pacjent, który rokuje nadzieje na wyleczenie lub znaczn¹ poprawê stanu zdrowia, narusza-
j¹ konstytucyjn¹ zasadê równoœci. Nie da siê przecie¿ precyzyjnie wyznaczyæ, który pacjent potrzebuje
rehabilitacji bardziej, a który mniej. Takie dzia³ania mog¹ staæ siê przyczyn¹ niepo¿¹danych skutków
o zabarwieniu korupcyjnym.

Dlatego te¿ zwracam siê do Pani Minister z nastêpuj¹cymi pytaniami.
1. Czym uzasadnione jest takie mno¿enie formalnoœci w dostêpie do zabiegów rehabilitacyjnych?
2. Jaki jest cel wprowadzenia tego przepisu przez NFZ i komu ma on pomóc?
3. Czy nie obawia siê Pani, i¿ wskutek wprowadzonych zmian czêœæ osób, lecz¹cych siê na przewlek³e

i d³ugotrwa³e choroby, zostanie pozbawiona mo¿liwoœci korzystania z takich zabiegów? Czy Pani zda-
niem nie narusza to konstytucyjnej zasady równoœci?

4. W jaki sposób zamierza Pani walczyæ ze zbytni¹ biurokratyzacj¹ przepisów dotycz¹cych dostêpu
do publicznej s³u¿by zdrowia?

Z powa¿aniem
Jan Dobrzyñski




